

Referat til bestyrelsesmøde mandage 13. & 20. april 2026 kl. 19 - 21.

Tilstede: Kasper Kynde, Charlotte Nørskov Jensen, Helle Rasmussen, Maibritt Nielsen, Preben Krog, & Suppleanter Randi Bjørn & Birgit Dammann.

1. Godkendelse af referat fra d.03.03.26:

- a. Godkendt.

2. Bestyrelsen:

- a. Formandsmøde 2026: Formandsmødet 2026 er blevet afholdt. Referatet fra Formandsmødet indeholder en del spændende emner, som f.eks., Økonomi, Internationale forhold, Medlemstal, EDS 2028, Hunden, Medlemstyper, Elektroniske stambøger, Fremstillinger, Onlinevalg, producentansvar for emballage mm.
DCK var ikke repræsenteret i år.
- b. Mail af 04/03-2026 fra DKK: "Tema on Rally i Hunden". Hunden efterlyser input fra personer, der arbejder med Rally.
Til orientering.
- c. Mail af 04/03-2026 fra DKK: "Webinar for LP". DKK tilbyder webinar "100 spørgsmål til LP-dommeren".
Til orientering.
- d. Mail af 24/03-2026 fra DKK: "Repræsentantskabsmøde og Inspirationsdagene 2027". DKK afholder Repræsentantskabsmøde og Inspirationsdagene den 12.–14. marts 2027 i Middelfart på Fyn. Alle medlemmer i bestyrelser, udvalg og kredse er velkomne. Nærmere information om program og tilmelding følger.
CNJ og PK deltog sidste år og begge syntes, at det var rigtig godt. Vi synes, at alle skal afsætte dagen og deltage.
- e. Mail af 27/03-26 fra Retten i Næstved: "Underretning om retsmøde". Retten holder møde i sagen mod Kenneth Rugaard fredag d. 7. august 2026 kl. 11.30. Hvis vi vil rejse krav om erstatning, kan vi møde og fremsætte kravet eller anmode politiet om det.
CNJ kontakter anklager for at sikre, at politiet fremsætter krav. KK og PK planlægger at være til retsmødet.

3. Generalforsamling 2026, opfølgning:

- a. Generelt indtryk. Hvad skal tages op og arbejdes videre med.
Generelt set var det et godt møde. Der kunne dog ønskes flere fremmødte især i betragtningen af de punkter der var på.
Det første fremsatte forslag var HD/AD tvungen fotografering. Forslaget blev nedstemt med 2/3 stemmer. Bestyrelsen vil arbejde videre med HD/AD problematikken. Vi afholder et bestyrelsesmøde med kun dette på dagsordenen. SU bliver inviteret. Vi ønsker et kompromis mellem dem der er for tvungen fotografering og dem der er imod, f.eks. være Basis+ stamtavler. Til dette skal vi udarbejde klubbens avlsanbefalinger og dernæst ansøge DKK om adgang til Basis+ stamtavler.
Et andet punkt, der følges op på, er bestyrelsens forslag til ændring af klubbens love § 12. Dette blev enstemmigt vedtaget. PK sender forslaget ind til DKK med anmodning om godkendelse af vedtægtsændring.
Bladet blev, af bestyrelsen, taget op som emne under eventuelt. Dels for at få en ny redaktør og dels for at drøfte problematikken og evt. alternativer. Det kom der desværre ikke nye ideer ud af, men vi fik præciseret hvor vi står.

4. Generalforsamling 2027:

- a. Planlægning af generalforsamlingen. Fastsættelse af dato. Emner til dirigent og referent.
Vi fortsætter med at holde generalforsamlingen sammen med en udstilling. Efter den foreløbige udstillingsplan er det d. 20. marts. Resten tages op igen, når datoen er endelig fastsat.

5. Økonomi 2026:

- a. Status på klubbens økonomi. HR har rundsendt bilag vedr. økonomi.
Indtægter og udgifter er på nuværende tidspunkt som forventet jf. budgettet.

6. Udstillinger generelt:

- a. Mail af 10/03-2026 fra Emmerbølle Strand Camping: "Jeres næste arrangement". Her er muligheden for at holde jeres næste arrangement hos Emmerbølle Strand Camping på Langeland. Her er højt til loftet, plads og overnatningsmuligheder til at gennemføre klub-træf eller foreningsarrangementer af forskellig karakter. Der er muligheder for hytter, egne campingvogne, mad og drikke og meget andet.
Det ser rigtig godt ud, vi kan dog ikke bruge det pt.
- b. Drøftelse af samarbejde og niveau for PM til udstillinger. Begge de klubber vi samarbejder med, har fået nye udstillingsudvalg. Vi påtænker et møde med dem i Gjern d. 18.04.. Mødet er blevet udskudt til tirsdag d. 28/04-26 på Teams, hvor vi vil fremlægge vores forslag.
- c. Årets Chow Chow hanner og tæver. Her har vi tildelt rosetter til de bedste 10 af hvert køn. Skal der fremover kun tildeles til de bedste 4 eller skal vi fastholde til 10?
Flertal i bestyrelsen bestående af CNJ, MN & KK har besluttet at det fremover er vinderne 1-6 der får rosetter, så dette er vedtaget fra 2026. HR og PK ønskede, at fortsætte med 10 i hvert køn. Der var en del debat herom. Hoved begrundelse for at nedsætte antallet er, at der de sidste år har været færre udstillede chower og flertallet synes, der ikke er prestige i at der gives til 10 chower. Mindretallet mener derimod, at hvad der ikke er prestige hos nogle, det er til gengæld prestige hos andre også ved lavere placeringer.

7. Udstillinger 2026:

- a. 14. marts i Aunslev Hallen. Udstillingen blev afholdt før generalforsamlingen. Afsluttet med opslag på Facebook.
Selve udstillingen gik fint. Eurasier Klub Danmark stod for udstillingen.
- b. 18. april i Gjern. Denne udstilling står vi for. Der er booket hal. Dommer er på plads. Han har selv booket fly til/fra Danmark. Der skal bookes overnatning til ham. Ringpersonale er på plads. HR har booket hotel, natten til søndag i Billund. PK har booket til natten før udstillingen. RB har bestilt mad til dommer og ringpersonale. Liste med forskellige opgaver er rundsendt af PK.
Udstillingen gik rigtig fint. Der var god stemning og stor tilfredshed med dommerens tilgang til hundene. Vi fik ros fra de to andre klubber.

8. Udstillinger 2027:

- a. Islandsk Fårehundeklub har sendt oplæg til udstillinger 2027. Vi har fået "tildelt" to i Jylland og Eurasier Klub Danmark to på Sjælland. Vi vil foreslå, at vi bytter, så begge klubber får en på hver side af Storebælt. Der er lagt op til, at vi afholder møde omkring tingene i forbindelse med udstillingen i Gjern d. 18. april.
Mødet er udskudt til d. 28/4-26 på Teams.

9. Udstillinger 2028:

- a. I 2028 afholder DKK EDS & European CUP 2028. For gruppe 5 afholdes de to udstillinger henholdsvis torsdag d. 15. juni og fredag d. 16. juni. Skal DCCK afholde specialklubudstilling lørdag d. 17. juni eller arrangere noget andet? Skal der iværksættes initiativer til samling af Chow-folk? Skal vores arrangement afholdes i samarbejde med vores samarbejdsklubber eller alene?

Vi arbejder på, at lave udstilling sammen med de to andre klubber, hvor vi har hver sin dommer. MN laver opslag på FB vedr. dommerønsker. Vi vender det med de to andre klubber også mht. lokation.

10. Klubmesterskabet 01. august:

- a. I god tid forberedes denne udstilling, så vi kan gøre ekstra ud af det. MN har søgt og fået godkendelse til Klubmestertitler. DKK har oplyst, at de allerede er godkendt og vi ikke behøver at ansøge i fremtiden. Hvilke andre forberedelser skal iværksættes?

Reklame for Klubmesterskabet på Facebook. Vi skal have undersøgt, hvordan lokaliteten er. Umiddelbart ser det fint ud.

11. Bladet:

- a. Bladet mangler redaktør og det første indhentede tilbud på opsætning af blad var alt for dyrt for klubben. Generalforsamlingen har heller ikke bidraget med en afklaring på ny redaktør eller alternativer.

Der blev drøftet lidt forskellige muligheder, som blad, nyhedsbrev, blad sammen med andre klubber. KK forhører sig hos en trykker mere.

12. Hjemmeside/Facebookside:

- a. Evt. opdateringer siden sidst.
Intet nyt pt.

13. Kontaktudvalg Sjælland/Fyn-Jylland:

- a. Evt. nye arrangementer.

Sjælland havde en gåtur sidste weekend. Der er lagt billeder op på Chow Chow Sjælland.

Fyn/Jylland arbejder med nogle tiltag bl.a. Kristi himmelfartsdag. Udvalget sender det til hjemmesiden.

14. Sundhedsudvalg:

- a. Evt. nyt.
Intet pt.

15. Eventuelt:

- a. Hundens dag i Tivoli. – BD tilmelder sig som racerepræsentant.
b. Mail fra Ulla Bøyen – Hun vil gerne have sin rosetter fra årets Chow tilsendt. MN sender dem til UB.
Pointtæller til årets hund – MN slår op på FB, at klubben søger en ny pointtæller til årets hund.

16. Næste møde:

- a. 18. maj kl. 19. Møde med SU eneste punkt er opfølgning fra generalforsamlingen vedr. punktet med forslaget om HD/AD fotografering et kompromis mellem, dem der ønsker tvungen fotografering og dem der ikke ønsker det.

Preben Krog
Referent